
Iniciativa „Restart amatérského sportu“ (prosazovací strategie) 
 
 
Hlavní téma – „Otevřete venkovní mládežnický sport“  
 
Co chceme: Aby vláda co nejrychleji umožnila návrat dětí na sportoviště. V prvním kroku mládežnický, 
amatérský organizovaný sport (kluby), ve venkovních prostorách, distančním způsobem, pod vedením 
trenérů. 
 
Argumentář: (musíme používat dokola stejné pochopitelné argumenty – vyjadřovat se jednoduše, 
nekomplikovat)  
 
5 důvodů - proč je nutné a možné restartovat amatérský mládežnický sport! 
 

1) NEUDRŽITELNÁ FYZICKÁ A PSYCHICKÁ DESTRUKCE 
Zdravotní situace je neudržitelná – děti tloustnou, mají psychické problémy, probíhá destrukce 
řádu, který zajišťoval vedle školy organizovaný sport. Za každý týden odkladu tvrdě zaplatíme! 

2) SPORT BEZ RIZIKA  
Venkovní bezkontaktní sportování mládeže s rozestupy není rizikové. Riziko přenosu je 
naprosto minimální, kluby a trenéři jsou schopni zajistit dodržování opatření. Umožnění 
venkovního organizovaného sportování nijak neohrozí otevření škol.  

3) EVROPA NENÍ UZAVŘENA 
V řadě evropských zemí děti po dobu pandemie organizovaně sportovaly a sportují, protože to 
není rizikové 

4) ZDIVOČELÉ AKTIVITY SKUPIN  
Současné nekontrolované, „zdivočelé“ skupinové aktivity bez organizovaného dohledu či 
odborného vedení je zoufalou reakcí populace na plošný zákaz sportování. Toto se povede dát 
pod kontrolu 

5) PRAVIDLA, TESTY, TRENÉŘI 
Bezpečné otevření s pravidly zlepší současnou situaci – děti budou antigenně testovány před 
každým tréninkem a budou pod dohledem trenérů. Zdůrazňovat testování co 48 hodin (častěji 
než školy) tudíž bezpečnost!!  

 
 
Budeme se muset vypořádávat s protiargumenty a otázkami: 
 

1) Umírají tu lidé – nesmíme riskovat  (My: Distanční trénink je naprosto bezpečný a i vědecký výzkum 
prokazuje, že sport ve venkovním prostředí má naprosto minimální riziko přenosu.) 
 

2) Když nejsou děti ve školách, na ostatní zapomeňte (My:  Naopak bezpečná organizovaná aktivita 
pomůže výuce.  Sport ve venkovním prostředí je zcela bezpečný, nebezpečný je pobyt v uzavřených 
místnostech.)  
 

3) Děti se v tréninku míchají z rúzných škol (My: V bezkontaktním tréninku se k sobě nedostanou, 
takže se ve skutečnosti nemíchají. Nebezpečné jsou naopak současné nekontrolované aktivity, které 
organizovaný sport sníží.)  
 

4) Tady v ČR ale máme daleko horší čísla Covidu  (My: Máme, ale evidentně za to nemůže sport. Navíc 
nám Evropské země ukazují, že organizovaný sport situaci nezhoršuje. Naopak odčerpá lidi z divokého 
sportování do kontrolovaného procesu.) 
 

5) Antigenní test nezachytí nákazu, je málo spolehlivý. (My: Ag testy zjišťují aktuální stav sliznic, takže 
otestování před tréninkem nám dobře ukazuje aktuální možnost bezpečného tréninku,)  

 
6) Na základě čeho tvrdíte, že je mládežnický sport bez rizika? (My: Máme minimálně tři jasné 

argumenty: A) je již konkrétně doloženo, jak se chová aerosol ve venkovním prostředí a my budeme 
stále udržovat rozestupy. B) Budeme testovat před každým tréninkem, C) V Evropě, konkrétně 
v Dánsku a Německu vyšly studie, které dokazují bezpečnost sportu.)  
 



7) Říkáte, že Evropa má řešení - v kterých zemích? (My: V mnoha zemích. Jako příklad mohou sloužit 
Maďarsko, Polsko, Holandsko, Švýcarsko, Švédsko, Belgie.)  
 

8) Co když se někdo nebude chtít testovat? (My: nemáme povinnou sportovní docházku a v klubech 
nastavuje pravidla klub. Takže kdo se netestuje, nemusí chodit na trénink a bude dostávat dále 
individuální plány jako dosud.)  
 

9) Proč nechcete otevřít i dospělé?  – (My: chceme i dospělé, ale bojujeme o zodpovědný přístup, proto 
chceme otevřít postupně a bezpečně. Chceme organizovaným způsobem ukázat, že to společnosti 
prospěje. Mládežnické skupiny mají trenéra jako zodpovědnou osobu.)  
 

10) Máte harmonogram otevírání? – (My: Ano máme, ale chceme jít postupně. Nyní je pro nás zásadní 
první krok -  otevřít po velikonocích mládežnický sport.)    
 

 
Iniciativa Restart amatérského sportu: 
 
Zdeněk Haník - volejbal - ČVS - místopředseda ČOV, předseda ČTA, vedoucí vzdělávání ČVS,  
Michal Ježdík - basketbal - sportovní ředitel CZ BASKETBAL, člen VV ČOV, 
Slavomír Lener - lední hokej - manažer rozvoje ledního hokeje, olympijský vítěz ze ZOH v Naganu, 
Antonín Plachý - fotbal - vedoucí úseků trenérů, člen Unie profesionálních trenérů, 
Filip Šuman - florbal - předseda svazu a místopředseda ČOV, 
Gabriel Waage - softbal - předseda svazu, předseda Evropské softbalové asociace a člen VV ČOV, zastupuje 
malé a střední svazy, 
Martin Zvonař - hlavní metodik NSA, vedoucí oddělení metodiky a koncepcí ve sportu, přednášející Docent na 
FSpS MU v Brně 
 

 
 
 
 
 
 
 


